
Protokół ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy  

z dnia 16 października 2024 r. 

W posiedzeniu wzięli udział radni wg załączonej listy obecności, Wójt Gminy Ryczywół – 

Roman Trzęsimiech, Skarbnik Gminy – Agnieszka Kostyk, Sekretarz Gminy – Ewelina Mulka, 

przedstawiciel firmy Park Wiatrowy 60 Sp. z o. o.– Adam Fajks, Pracownik UG – Krystyna 

Misiurna, Pracownik UG – Katarzyna Gumna. 

Porządek posiedzenia: 

1. Odnawialne źródła energii - farmy wiatrowe. 

2. Omówienie spraw podatkowych Przedsiębiorstwa Komunalnego. 

3. Omówienie stawek podatków lokalnych na 2025 rok. 

4. Wnioski do budżetu. 

5. Omówienie materiałów na najbliższą sesję. 

6. Wolne głosy i wnioski. 

7. Zakończenie. 

Przewodniczący Rady Szymon Chmielewski powitał wszystkich i otworzył obrady. 

Ad. 1  

Przedstawiciel firmy Park Wiatrowy 60 Sp. z o. o. – Adam Fajks, przedstawił prezentacje dot. 

warunków i korzyści powstawania farma wiatrowych na terenie Gminy Ryczywół. Wyjaśnił, jak 

przebiega proces budowy i eksploatacji wiatraków.  

Rada wraz z Wójtem i Sekretarzem podjęła dyskusję. Poruszono m. in. tematy usuwania turbin 

po wyeksploatowaniu, miejsc w których mają powstać farmy wiatrowe oraz jaki wpływ na 

środowisko mają w/w farmy. Ponadto debatowano nad odległościami turbin od zabudowań, 

umowami najmu z właścicielami gruntów oraz stosunkami z firmą konkurencyjną. 

Przewodniczący Rady Szymon Chmielewski podziękował przybyłym gościowi i zamknął punkt 

pierwszy. 

Ad. 2 

Prezes Cezary Świst ponownie zwrócił się z prośbą do Rady Gminy o umniejszenie podatków dla 

Przedsiębiorstwa Komunalnego w Ryczywole.  

Rada wraz z Wójtem, Skarbnikiem i Prezesem PK podjęła dyskusję nad w/w tematem. 

W skutek przeprowadzonej dyskusji Przewodniczący Rady podał pod głosowanie Wariant 2 

przedstawiony przez Przedsiębiorstwo Komunalne, tj. umniejszenia podatków od budowli 

liniowych do 1,50%. 

Wyniki głosowania: 8 za, 3 przeciw, 2 wstrzymujące się. 



Przewodniczący Rady Szymon Chmielewski podziękował przybyłym gościom i zamknął punkt 

drugi. 

Ad. 3 

W tym punkcie Wójt Gminy przedstawił zamówione opinie urbanistyczne dot. planów 

miejscowych w miejscowości Igrzyna.  

Pracownik UG Katarzyna Gumna omówiła projekt uchwały dot. podatku od nieruchomości.  

Rada wraz z Wójtem, Skarbnikiem podjęła dyskusję czy wprowadzać zmiany w w/w uchwale.  

Po dyskusji Rada większością głosów zadecydowała, żeby podatek od nieruchomości zostawić 

na tym samym poziomie. 

Przewodniczący Rady Szymon Chmielewski zamknął punkt trzeci. 

Ad. 4 

Skarbnik Gminy przedstawiła i omówiła wnioski do budżetu.  

Rada podjęła dyskusję nad każdym z omówionych wniosków.  

Rada jednogłośnie przegłosowała wszystkie 6 wniosków bo budżetu.  

Przewodniczący Rady Szymon Chmielewski zamknął punkt czwarty. 

 

Ad. 5  

Sekretarz Gminy przedstawiła i omówiła projekty uchwał w sprawie ustalenia dziennej stawki 

opłaty targowej i sposobu jej poboru. 

Nie zgłoszono pytań do w/w projektu. 

Pracownik UG Marlena Stróżyk przedstawiła projekt uchwały w sprawie zawarcia porozumienia 

międzygminnego dotyczącego realizacji zadania w zakresie zapobiegania bezdomności zwierząt i 

zapewnienia opieki bezdomnym zwierzętom oraz ich wyłapywania na rok 2025. 

Nie zgłoszono pytań do w/w projektów.  

Ad. 6  

Sekretarz Gminy przedstawiła, jak wygląda sytuacja z sołtysem Sołectwa Ryczywół. Opisała 

brak zaangażowania i współpracy ze strony sołtysa.  

Rada podjęła dyskusję na w/w temat.  

Sekretarz Gminy przedstawiła propozycję zmiany uchwały dotyczącej wypłat diet dla sołtysów. 

Uchwała miałaby dodatkowo zawierać zapis dot. pomniejszenia diety za nieuczestniczenie w 

zebraniach organizowanych z inicjatywy Wójta Gminy.  



Rada podjęła dyskusję na w/w temat.  

Wójt Gminy przedstawił Radzie temat rozbiórki budynku starej szkoły w miejscowości Lipa.  

Rada podjęła dyskusję na w/w temat.  

Wójt Gminy omówił przebieg spotkania z włodarzami Starostwa ws. inwestycji powiatowych.  

Rada podjęła dyskusję na w/w temat.  

Radny Jacek Wrembel zadeklarował, że złoży rezygnację członkostwa w Komisji, Skarg i 

Petycji. Poruszył także temat widoczności na skręcie z ulicy Kolejowej i Mickiewicza.  

Ad. 7 

Przewodniczący Rady Szymon Chmielewski podziękował wszystkim za przybycie i zamknął 

wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy Ryczywół.   

 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołował: Adrian Miler 

 


